
Beslutningsreferat 

Møde: Bestyrelsesmøde i Ugelbølle Friskole 

Dato: 19. april 2023 

Tid: 17.00 – 20.00 

Referent: Søren Blæsbjerg 

Deltagere: 
Bestyrelsen: Christoffer Arensbach, Mickey Jensen, Jørgen Hansen, Peter Teglberg Madsen, Robert M. 
Johannesen, Søren Blæsbjerg (suppleant). Helle Bay deltog fra og med pkt. 3. 

Ledelsen: Jacob Kærgård Jensen, Inge Sølvsten, Marianne Nymand 

Medarbejderrepræsentant: Helle Holm Graversen 

Afbud: Lars Ole Thomsen (bestyrelsen), Jacob Ramsay (suppleant), Camilla Mehl Hell 
(medarbejderrepræsentant) 

Følgende dagsorden blev fulgt: 

1. Nyt fra ledelsen (v. ledelsen) 
2. Status på revision/årsrapport (v. ledelsen og økonomiudvalget) 
3. Regnskab januar + marts – seneste nyt (v. Christoffer fra økonomiudvalget) 
4. Behandling af forslag vedr. kriterier for optag af børn (Alle) 
5. Forældrebetaling & søskende-rabat – actions (Alle) 
6. Status på områderne fra strategidag (Alle) 
7. Eventuelt (Alle) 

1. Vedr. nyt fra ledelsen v. Jacob Kærgård Jensen (JKJ) 

Der er fortsat stor søgning til skolen.  

Der orienteres om, der er uhensigtsmæssige økonomiske incitamenter i forhold til børn med særlige behov, 
da der alene ydes tilskud til de første 12 børn. I år har vi flere børn der kunne have udløst støtte, hvis 
reglerne havde været anderledes, men det betyder, at der er børn med særlige behov som skolen ikke får 
støtte til, men som skolen alligevel har valgt at optage med henblik på at løfte et socialt ansvar og sikre et 
relevant skoletilbud til lokale børn. Det bemærkes dog, at skolen alene optager børn som skolen vurderer, 
kan indgå i klasserne med den nuværende normering, og som skolen har de relevante kompetencer til at 
hjælpe.  

TV 2 Østjylland har haft kontaktet skolen vedrørende sagen om en 13-årig pige der blev bortført på 
Sjælland, hvor JKJ som skoleleder orienterede om skolevinklen på børns behov, herunder at det er vigtigt 
ikke at være berøringsangste, men at møde børnene hvor de er, og samtidigt skærme de mindste.  

JKJ orienterede i forlængelse heraf om, at der er en sorgplan/sorgpolitik på skolen, som netop er blevet 
gennemgået af ledelsen.  



2. Vedr. status på revision/årsrapport (v. ledelsen og økonomiudvalget) 

Revisionen har netop foretaget revision af regnskabet. Ledelsen og Jørgen Hansen (bestyrelse) deltog i 
mødet med revisionen med henblik på at få en mundtlig tilbagemelding og sparring. 

Ledelsen og økonomiudvalget fremhævede følgende udvalgte pointer: 

- Revisoren gjorde opmærksom på, at det burde overvejes om skolens praksis fortsat er relevant i 
forhold til søskendemoderation til søskende i børnehaver i lokalområdet og gjorde opmærksom på, 
at skolens behov har ændret sig siden etableringen. I den forbindelse gjorde revisoren opmærksom 
på, at der er markant rabat til 3. og 4. barn, idet disse børn ikke skal betale skolepenge. Revisoren 
gjorde opmærksom på, at det burde overvejes om dette er økonomisk bæredygtigt. Det bemærkes, 
at der ikke er andre skoler som har en sådan ordning.  
Dette punkt bliver selvstændigt behandlet under pkt. 5.  

- Revisionen bemærkede, at der er to-lærer-ordning i de små årgange, hvilket revisionen ud fra en 
økonomisk vinkel anbefalede at skolen kiggede nærmere på. Det blev besluttet, at der skal ses på 
alle muligheder for at optimere driften, herunder om skolen kan gennemføre dele af 
undervisningen på en smartere og mere effektiv måde, men at to-lærer ordningen generelt er et 
princip, som bestyrelsen ønsker at fastholde på nuværende tidspunkt af hensyn til faglige 
overvejelser – også på de små årgange. Der kan dog ske små afvigelser i forhold til undervisningen i 
de klasser, hvor det vurderes at dele af undervisningen kan gennemføres med en lærer. Dette vil 
altid være pædagogisk begrundet i antallet af elever, elevernes alder og antallet af støttekrævende 
børn. 
 

3. Vedr. regnskab januar + marts – seneste nyt (v. Christoffer fra økonomiudvalget) 

Økonomiudvalget orienterede om økonomiopfølgningen for 1. kvartal, som bestyrelsen tog til efterretning. 
Der er fortsat fokus på minimering af udgifter og fokus på, at der fremadrettet i budgetlægningen skal 
indlægges en buffer til uforudsete udgifter.  

4. Behandling af forslag vedr. kriterier for optag af børn (Alle) 

Forslaget blev vedtaget.  
 

5. Vedr. forældrebetaling & søskende-rabat – actions (Alle) 

Som opfølgningen på revisionens bemærkninger om skolens praksis i forhold til søskendemoderation 
(søskenderabat) drøftede bestyrelsen den nuværende praksis.  

Det blev foreslået, at skolen som alternativ hertil kunne overveje et tilskud, som skolen administrer ud fra 
et skøn ud fra fastsatte kriterier. Dette kan eventuelt kombineres med en mindre rabat for 3. og 4. barn. 

Der nedsættes en arbejdsgruppe med henblik på at udarbejde et beslutningsforslag til førstkommende 
bestyrelsesmøde og kommunikationsplan i forbindelse hermed, herunder om vurdering af om der skal ske 
vedtægtsændringer m.v.  
Søren, ledelsen og en person fra økonomiudvalget deltager. 

 

 



6. Vedr. Status på områderne fra strategidag (Alle) 

Der blev orienteret om tankerne og initiativerne i forhold til at sikre et bredere samarbejde om 
fondsansøgninger i Ugelbølle og andre samarbejder. Der blev orienteret om, at der er igangsat en proces 
omkring etablering af skolehaver. 

7. Vedr. eventuelt 
Intet.  

 


